
PROTOKÓŁ NR 31/09 
 WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI BUD śETU I FINANSÓW 

ORAZ KOMISJI STRATEGII ROZWOJU, PROMOCJI  
I WSPÓŁPRACY Z ZAGRANIC Ą 

SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚWIĘTOKRZYSKIEGO 
W DNIU 29 CZERWCA 2009 ROKU  

 
Obrady Komisji prowadził Pan Wojciech Borz ęcki – Przewodnicz ący Komisji 
Bud Ŝetu i Finansów Sejmiku.  
 
W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji BudŜetu i Finansów (lista w zał. nr 1 
do protokołu), 7 członków Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy 
z Zagranicą oraz osoby zaproszone (lista w zał. nr 2 do protokołu).  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 11.00 (w przerwie obrad XXVIII sesji Sejmiku). 
 
Przewodnicz ący obrad  - przedstawił porządek posiedzenia:  

1. Zaopiniowanie projektów uchwał Sejmiku w sprawach: 
a) utworzenia Świętokrzyskiego funduszu poręczeniowego Spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością    z siedzibą w Kielcach i objęcia przez Województwo 
udziałów w tej spółce, 

b) zmian w budŜecie województwa na 2009r., polegających na zwiększeniu 
planu wydatków budŜetu województwa na 2009 rok o kwotę 5.000.000,00 zł., 
w dziale: 150 „Przetwórstwo przemysłowe”, z przeznaczeniem na wniesienie 
udziałów do spółki na utworzenie funduszu poręczeniowego. 

 
Zapytał członków Komisji o uwagi do ww. porządku.  
 
Uwag do porządku nie zgłoszono.  
 
Komisje jednomyślnie przyjęły porządek posiedzenia. 

   
Ad. 1a i b).  
Członkowie Komisji otrzymali ww. projekty uchwał (załączniki do akt XXVIII sesji 
Sejmiku). 
 
Projekty uchwał przedstawił Pan Adam Jarubas – Marszałek Województwa 
Świętokrzyskiego.  
Poinformował, Ŝe powołanie funduszu poręczeniowego pozwoli wykorzystać środki 
znajdujące się w Regionalnym Programie Operacyjnym na poŜyczki i poręczenia – 
w kwocie blisko 100 mln zł. Początkowo planowane było samodzielne utworzenie tej 
instytucji przez samorząd województwa, jednak z inicjatywą współpracy w tym 
zakresie wystąpił Bank Gospodarstwa Krajowego.  Jest to wiarygodny partner. 
Propozycja z jego strony odpowiada aktualnym moŜliwościom budŜetu województwa. 
Docelowo jednak samorząd będzie udziałowcem większościowym. Województwo 
będzie miało wpływ na bieŜące zarządzanie. W radzie nadzorczej ma zasiąść jeden 
przedstawiciel Banku. Zawarcie umowy spółki pozwoli skorzystać z „know-how” 
banku oraz gwarancji Skarbu Państwa w obszarze poręczeń, jakimi dysponuje ta 
placówka.   



-2- 
 
 
Spółka będzie udzielać poręczeń na kredyty, które będą zaciągać na swoja 
działalność firmy z naszego regionu. Poręczenia będą miały charakter preferencyjny, 
w stosunku do cen rynkowych.  
Poinformował, Ŝe firmy, które dostały dotacje na bezpośrednią działalność w ramach 
rozstrzygniętych konkursów, wycofały się, poniewaŜ banki oferowały poręczenia 
w wysokości 160% wartości projektu, co wiązało się z przeznaczeniem blisko 20% 
dotacji na pokrycie tych kosztów.  
 
Podkreślił, Ŝe poręczenia pozwolą szybciej zawierać umowy kredytowe w bankach 
komercyjnych. 
Bardzo waŜną rzeczą jest to, Ŝe nasz fundusz, dzięki współpracy z BGK, będzie miał 
wysoki rating bankowy. Gdyby województwo tworzyło samodzielnie taką instytucję, 
musiałoby uwiarygodniać swoje moŜliwości finansowe, co i tak nie dawałoby 
gwarancji, Ŝe wszystkie banki honorowałyby udzielane poręczenia. 
W momencie tworzenia spółki województwo ma wejść z kwotą 5 mln zł., a BGK 
10 mln zł. Przy takim kapitale nie trzeba będzie dopłacać do funkcjonowania 
Funduszu. Będą na ten cel przeznaczane środki z oprocentowania lokat bankowych, 
na których będzie lokowany jego kapitał.  
 
Przewodnicz ący obrad  – zadał pytanie, jakie korzyści będzie osiągać BGK 
z utworzenia tej spółki? 
 
Marszałek Województwa  – wyjaśnił, Ŝe Rząd RP wyznaczył BGK misję utworzenia 
w kaŜdym regionie funduszy poręczeniowych. Jest to dla nich lokata kapitału i forma 
uwiarygodniania się w środowiskach lokalnych. 
 
Pani Maria Fidzi ńska-Dziurzy ńska- Skarbnik Województwa Świętokrzyskiego  – 
wyjaśniła, Ŝe w Polsce funkcjonuje juŜ 21 regionalnych i lokalnych funduszy 
poręczeniowych. Tylko w 4 województwach, m.in. w naszym, nie było dotychczas tej 
instytucji. Rząd przyjął Program Stabilności i Rozwoju, z którego wynika, Ŝe BGK ma 
szczególne umocowania do prowadzenia działalności poręczeniowej. Na całą akcję 
ma być przeznaczone 21 mld zł. Docelowo miała nastąpić segmentacja rynku 
poręczeniowego i BGK przejmował poręczenia o wartości powyŜej 400 tys. do 10 mln 
euro. W związku z wdraŜaniem funduszy unijnych pojawiła się potrzeba, aby takŜe 
poręczenia o mniejszej wartości obsługiwane były przez BGK.  
 
Przewodnicz ący obrad  – otworzył dyskusję. 
 
Pan Jarosław Przygodzki – Przewodnicz ący Komisji  Strategii Rozwoju, 
Promocji i Współpracy z Zagranic ą – zadał pytanie, czy o poręczenia mogą się 
starać tylko i wyłącznie firmy mające siedzibę na terenie województwa? 
 
Pani Skarbnik Województwa  – stwierdziła, Ŝe na uzyskanie poręczenia mogą liczyć 
firmy mające siedzibę lub koncentrujące swoją działalność na terenie danego 
województwa. 
 
 



-3- 
 

 
Wobec braku dalszych pytań Przewodnicz ący obrad  poddał pod głosowanie 
przyjęcie pozytywnych opinii o ww. projektach uchwał.  
 
Komisje w jednomyślnym głosowaniu wyraziły opinie pozytywne, stanowiące 
załączniki nr 3 i 4 do protokołu.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicz ący stwierdził 
zamknięcie obrad.  
 
 
Protokół sporządziła:      Przewodniczący obrad: 
Marta Solińska-Pela  
    
 
            Wojciech Borzęcki 
 


